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Letos počasí přálo milovníkům tepla. Po mírné zimě s málem sněhu přišlo nevýrazné jaro 

s minimem srážek. Koncem června začalo teplé počasí. Pršelo jen minimálně. V červenci a 

srpnu nastala 34 stupňová vedra, místy i více. Tráva usychala před očima, zanedlouho byla 

v porostech sluncem vypálená místa. První větší déšť přišel pátého července, naplnil alespoň 

nádoby pod okapy. Nastala nouze o vodu. V rybníku Parkán klesla hladina vody o třicet 

centimetrů, v odtoku zůstalo jen místy mokré bahno. Slabé přeháňky přišly mezi 23. a 25. 

srpnem. A to jsme zde na tom nebyli tak špatně, jinde bylo hůře. Podzim srážkami též 

neoplýval, a dvacátého osmého listopadu přišel první holomráz, který půdu vysušil ještě více. 

Holomráz trval tři dny a prvního prosince napadlo asi jeden a půl centimetru sněhu, který ale 

po ránu většinou roztál. I taková troška byla pro půdu požehnáním. Sníh se udržel místy ještě 

druhého prosince a definitivně jej rozpustil déšť v noci na třetího prosince. Další sněžení 

přišlo až v noci desátého prosince spolu se slabým mrazem a slabě sněžilo příští dva dny 

formou přeháněk. Dne třináctého prosince trval celý den slabý mráz těsně pod nulou a vydržel 

až do rána sedmnáctého prosince, občas prokládán slabými sněhovými přeháňkami. Dne 

osmnáctého prosince se vyjasnilo a veškerý sníh zmizel s teplem 6 stupňů. A devatenáctého 

prosince, jako na houpačce, opět mráz 3 stupně, a na dvacátého prosince v noci začalo opět 

sněžit až do půl jedenácté dopoledne. Ovšem jednadvacátého prosince nastala velká obleva 

s teplotami až 10 stupňů. Takové počasí s občasnými přízemními mrazíky vydrželo až do 

konce roku 2018. 
 

Letos je tomu již dvacet let od plynofikace Kyšic. Ing. František Vlček je ten člověk, jenž má 

lví podíl na plynofikaci (přestože formálně občanem Kyšic nebyl). Jeho byl nápad a on to byl, 

kdo na sebe vzal nelehkou práci přesvědčit plynárny o potřebnosti plynu v Kyšicích. Bylo 

nutno sehnat dostatečné množství abonentů, aby se plynárnám zavedení přípojky vyplatilo. 

Kromě přípojky bylo nutno postavit nad Braškovem převáděcí stanici na středotlak. A hlavně 

díky jeho práci (a samozřejmě i dalších lidí), si můžeme plynem topit i na plynu vařit. A to 

není zdaleka výčet práce Ing. Františka Vlčka pro obec. Zasloužil se mezi jiným též o 

kategorizaci, dohledání a uvedení do pořádku pozemků ve vlastnictví obce. Bohužel od 6. 

srpna 2002 již není Ing. František Vlček mezi námi. Plodů jeho snažení budeme si užívat ještě 

dlouho. 
 

Stále trvají problémy s čističkou odpadních vod, je na hranici životnosti a objevují se „neduhy 

stáří“. Za svého dohledu nad čističkou si Josef Poch dokázal různé poruchy, i většího rozsahu 

opravit sám, sám si hlídal povinná hlášení obci a „Životnímu prostředí“, většinou jsme ani 

nevěděli, že nějakou čističku máme. Nyní musí poruchy řešit provozovatel PRO – systém, což 

ovšem něco stojí. Musel také zaškolit novou obsluhu, pana Košťála, pořídit provozní deník a 

další nezbytnosti. Čistička musí projít celkovou opravou a je nutno řešit financování. Bude se 

muset, zřejmě, žádat o dotaci a s tím jsou vždy problémy, úřední šiml si přijde na své. V roce 

2018 vykázán zisk na čističce 347 336,98 Kč, ovšem se musí odečíst platby provozovateli 

PRO-systému – přes 220 000 Kč a dluhy neplatičů stočného z minulých let v částce 33 350 

Kč. 
 

V sokolovně budou mít nadále sídlo lukostřelci JIM Archery club Kyšice. Podle zákona 

sportovní klub nemůže mít za oficiální sídlo soukromou budovu, ale musí sídlit ve sportovním 

zařízení. Na Sokolovně budou mít svoji schránku. Obci z toho nepoplynou žádné finanční ani 

jiné povinnosti, klub je bez dluhů a žádné závazky nemá. Ale v Sokolovně nepůsobí jenom 

lukostřelci – odbývá se zde povícero činností, několik jich zde uvedu: Restaurace, squash, 



judo, sálová kopaná, florbal, badminton, stolní tenis, pilates, aerobik, a ještě jiné jako 

například taneční hodiny pro pamětníky. 
 

Taká se letos konalo několik kulturních, sportovních a společenských akcí, např.: Už tradiční 

podniky jako dětský den, zahájení rybářské sezony etc. Velmi podařené bylo 2. prosince  

Adventní setkání s občany Kyšic. Účastníky přivítal starosta Miroslav Dušek a popřál jim 

pohodové prožití Adventu, a hlavně zdraví v následujícím roce 2019. Následně kyšická 

děvčata uvedla své vystoupení – vánoční koledy. Pro příchozí bylo připraveno pohoštění, 

vánoční cukroví, prejt a „svařák“. 
 

Devátého prosince od 14.00 čekalo na děti setkání s Mikulášem, andělem a čertem. Čekání 

děti vyplnily tanečky, zpěvem a hrami, po příchodu Mikuláše pohádkové trojici přednášely 

básničky a zpívali. Nakonec dostaly drobné dárky. 
 

Dvacátého května 2018, podle nařízení vlády a EÚ, ustanovil starosta pověřence pro ochranu 

osobních údajů obce Kyšice - Mgr. et Mgr. Jaroslava Fraňka z Kladna. Samozřejmě tato 

funkce není zadarmo, nýbrž je honorována částkou 2 000 Kč/měs. (Částka je paušální, a to 

ještě platíme, oproti jiným obcím, málo!). 
 

Ve volbách do zastupitelstva 5. a 6. října 2018 byli zvoleni: Miroslav Dušek, Josef Škach, 

Josef Poch, Jan Kyliáš, Jana Gibišová, Jiří Hercl a Markéta Osvaldová. Na prvním zasedání 

po volbách ustanovili obecní zastupitelstvo ve složení: Starosta – Miroslav Dušek, 

místostarostové – Josef Škach a Jan Kyliáš, Finance – Jana Gibišová, pořádek – Josef Poch, 

kontrolní a stavební výbory – Jiří Hercl, a kultura – Markéta Osvaldová. Jako přísedící do 

výborů byli zvoleni: Klaudia Babišová – Kmecová a Dana Velcová do financí a Kateřina Hall 

a Adam Hercl do kontrolního výboru. Dva místostarosty máme, jelikož jak starosta, tak i 

místostarostové podnikají, a protože funkce zastupují jako neuvolnění, alespoň jeden z nich 

by měl být k dispozici v případě potřeby. Všichni zvolení figurovali na jediné kandidátce, k 

žádnému volebnímu klání nedošlo. Starosta s Josefem Pochem budou mít, mimo jiné, na 

starosti opravu čističky, Jan Kyliáš péči o lesy a obecní majetek a Josef Škach opravy 

komunikací. Také má pan Kyliáš na starosti koordinaci prořezu stromů na Vinohrádku, kde si 

občané mohou sami pokácet stromy, a poté na Obecním úřadě zaplatit za pokácené dřevo, 

cena je pro zájemce z řad občanů Kyšic velice příznivá. 
 

Pozemky jižně pod lesíkem u Vinohrádku ve výměře 6 010 plošných metrů pronajala obec 

Mysliveckému sdružení Kyšice na dobu neurčitou za 720 Kč/rok. Na pozemek u Hlavňova 

podél silnice H. Bezděkov – Valdek si stále brousí zuby „Golf“, stojí o prodej nebo směnu. 

Tento pozemek v budoucnu může značně stoupnout na ceně, byl by hřích se jej nějak zbavit. 

Podle rozhodnutí OZ přichází v úvahu pouze pronájem. 
 

Místní knihovnu pravidelně navštěvují skalní čtenáři. Letos si 160 návštěvníků zapůjčilo 542 

knih. Knihovnu stále vede paní Věra Holotová, a ještě nikdy nebyla knihovna na takové 

úrovni jako právě za její péče. 
 

Letos nás opustilo sedm spoluobčanů: 

Ludmila Hoffmanová roz. Kurtinová  14. ledna ve věku 82 let  

Jan Hercl      26. ledna ve věku 87 let  

Jiří Osvald      23. února ve věku 78 let  

Zdeněk Froněk     15. května ve věku 85 let  

Božena Kroftová roz. Mišáková   5. srpna ve věku 79 let  



Božena Křivohlavá roz. Štréblová    ve věku 90 let 

Karel Kratochvíl      4. prosince ve věku 55 let. 
 

Oproti tomuto se narodily v Kyšicích dvě děti a to: 

Nový Jakub   26.srpna  

Škach Vincent  8.prosince 
 

K 31. prosinci 2018 žilo v Kyšicích 633 obyvatel, z toho 24 cizinců. 


